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Protokół nr XV/2020 

z sesji Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 lutego 2020r. 

w godzinach od 10
00

-11
05 

w sali widowiskowej Domu Kultury w Kroczycach 

 

 

Obrady XV sesji Rady Gminy Kroczyce otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Kroczyce  Pan Krzysztof Janikowski.  

Protokołowała – Agnieszka Stolarska 

Radnych wg listy obecności - 15 (Załącznik nr 1).  

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą Załącznik                       

Nr 2 oraz  osoby z Urzędu Gminy i osoby zaproszone zgodnie  z listą obecności stanowiącą Załącznik                         

Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący otworzył obrady XV sesji Rady Gminy Kroczyce słowami: „Otwieram XV sesję 

Rady Gminy Kroczyce”. Powitał wszystkich obecnych, a następnie poinformował, że do Rady Gminy 

Kroczyce wpłynęło pismo od Pana Wójta Gminy Kroczyce w sprawie zmiany porządku obrad XV 

sesji Rady Gminy Kroczyce. Po przedstawieniu treści pisma w sprawie zmiany przedmiotowego 

porządku obrad przeprowadzono głosowanie. Nowy porządek obrad został przyjęty 13 głosami, „za”, 

co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

W związku z powyższym nowy porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Kroczyce o złożonych interpelacjach i zapytaniach 

radnych.  

5. Informacja Wójta Gminy o pracy Wójta między sesjami Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych                

w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kroczyce. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Kroczyce.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych na terenie 

Gminy Kroczyce oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych na 

terenie Gminy Kroczyce. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Kroczyce. 
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11. Wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad XV sesji Rady Gminy Kroczyce. 

 

Ad. 2 

Następnym punktem porządku obrad było przyjęcie protokołu nr XIV/2020 z dnia 29 stycznia 

2020r. Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi do niniejszego protokołu? Uwag nie 

zgłoszono. W związku z powyższym przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia 

przedmiotowego protokołu. Protokół nr XIV/2020 z sesji Rady Gminy Kroczyce z dnia 29 stycznia 

2020r. został przyjęty jednogłośnie tj. 15 głosami „za”, co potwierdza wykaz imienny z głosowania 

stanowiący Załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 

Punkt ten został przedstawiony podczas otwarcia sesji.  

Ad. 4  

Pan Krzysztof Janikowski poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy Kroczyce, która 

odbyła się 29 stycznia 2020r. do Biura Rady Gminy Kroczyce nie wpłynęły żadne interpelacje ani 

zapytania radnych. 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy o pracy Wójta między sesjami Rady Gminy: 

1. w dniu 31.01.2020r. odbył się przetarg na zadanie „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie 

Gminy Kroczyce – etap II”. Wpłynęło 6 ofert: 

 P.U.H.P. „INST-GAZ” Sp. J. Jaskrów za kwotę 6.110.640,00 zł, 

 Instalbud Sp. z o.o. Rzeszów  za kwotę 10.996.200,00 zł, 

 RPM Spółka Akcyjna Lubliniec za kwotę 7.128.397,30 zł, 

 Tranzit Sp. z o.o. Lubachowy za kwotę 7.850.000,00 zł, 

 Przedsiębiorstwo Instalacji Sanitarnych INSBUD Sp. z o.o Tarnów za kwotę 

9.398.559,53 zł, 

 HYDROMEX PLUS Sp. z o.o. Sp. K za kwotę 7.769.768,45 zł.  

Na chwilę obecną nie ma jeszcze rozstrzygnięcia przetargu. Trwa procedura wyboru i uzupełnienie 

dokumentów. Przewidywany termin rozstrzygnięcia to początek marca br.   

2. 14.02.2020r. został złożony kompleksowy wniosek do Ministerstwa Sprawiedliwości na 

doposażenie jednostek OSP na terenie Gminy Kroczyce. Wnioskujemy o:  ubranie specjalne  - 

56 szt., hełmy – 46 szt., obuwie specjalne gumowe – 37 par, rękawice specjalne – 47 par, 

kominiarki – 20 szt. Wnioskowana kwota dofinansowania wynosi 319.651,20 zł, 

3. w dniu 18.02.2020r. dokonano otwarcia ofert na postępowanie o udzielenie zamówienia na 

usługi pod nazwą: Pełnienie nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania pn.: Budowa 

kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – etap II” . Wpłynęło 6 ofert:  
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 ZPUH „PRIMEX” Częstochowa – 133.824,00 zł, 

 ENVI KONSULTING Brzeg -198.030,00 zł, 

 WPI „WUDIMEKS” Sp. z.o.o. Częstochowa  - 139.986,00 zł, 

 Collect Consolting S.A. Katowice – 171.954,00 zł, 

 INVEST-SERWIS Zawiercie – 58.000,00 zł, 

 Konsorcjum firm KABIS Częstochowa i KABIS CONSULTING Częstochowa – 

91.216,80 zł. 

4.  w dniu 20.02.2020r. w Urzędzie Marszałkowskim nastąpiło uroczyste podpisanie umowy na 

„Przebudowę drogi w Siemięrzycach”. Został ogłoszony już przetarg na realizację niniejszego 

zadania, 

5. w dniu 24.02.2020r. w Śląskim Urzędzie Wojewódzkim miało miejsce uroczyste wręczenie 

promes dla samorządów w ramach resortowego programu rozwoju inwestycji opieki nad 

dziećmi w wieku do 3 lat „MALUCH+”. Gmina Kroczyce otrzymała 396.000,00 zł. 

Z pozostałych informacji: 

1. zlecono wykonanie 6 szt. tablic ogłoszeniowych. Wartość zamówienia to 3.880,00 zł, 

2. została podpisana umowa z firmą Adam Głąb Biuro Obsługi Budownictwa na wykonanie 

dokumentacji dla zadania pn.: „Wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania                        

pn.: „Przebudowa ul. Przybyszów w miejscowości Kroczyce”. Droga ta posiada uregulowany 

stan prawny i spełnia wszystkie wymogi sprzyjające realizacji powyższego zadania, 

3. w dniu 6 marca br. nastąpi otwarcie ofert w przetargu na zbycie samochodu pożarniczego 

STAR 244 z jednostki OSP Biała Błotna. Cena wywoławcza dla sprzedaży samochodu 

wynosi 8.610,00 zł brutto, 

4. tego samego dnia tj. 6 marca br. nastąpi również otwarcie ofert w przetargu na zbycie 

samochodu marki AUTOSAN. Cena wywoławcza wynosi 7.995,00 zł, 

5. 10 marca 2020r. mija termin na składanie wniosków na demontaż, transport i utylizację 

odpadów zawierających azbest, 

6. 11 lutego br. został ogłoszony konkurs na organizację działań w zakresie wspierania                       

i upowszechniania kultury fizycznej na terenie Gminy Kroczyce w roku 2020. Kwota na ten 

cel to 50.000,00 zł. Oferty na realizację zadań będą przyjmowane do dnia 6 marca br., 

7. następnie 13 lutego ogłoszono postępowanie na „Budowę i utrzymanie sieci publicznych 

punktów dostępu do Internetu w gminie Kroczyce w ramach projektu WiFi 4 EU”. Gmina 

Kroczyce otrzymała bon o wartości 15.000,00 euro na ten cel. Po zrealizowaniu zadania 

powstanie 12 punktów dostępu do darmowego Internetu. W terminie przeznaczonym na 

składanie ofert  tj. do 21 lutego 2020r. Wpłynęły 3 oferty. Najdroższa oferta złożona przez 

Stimo Sp. z  o.o. z Krosna na kwotę ok. 179.000,00 zł, kolejna złożona przez PPUH Desire                 
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z Ogorzelnika na kwotę ponad 64.000,00 zł oraz trzecia najtańsza oferta złożona przez firmę 

Serwiso.net z Myszkowa na kwotę ponad 60.000,00 zł, 

8. trwają prace zmierzające do wydzielenia i przejęcia drogi prowadzącej do ul. Fryszerka                   

w Pradłach wraz z opracowaniem projektu budowlanego przebudowy drogi. W dniu 4 marca 

br. odbędzie się spotkanie na gruncie z geodetą uprawnionym w celu okazania granic 

nieruchomości podlegającej podziałowi tj. dz. 308 pozostającej w zarządzie Lasów 

Państwowych, 

9. trwają prace przy budowie kanalizacji sanitarnej III – IV etap. Do zakończenia prac pozostało 

wykonanie 230 mb kanalizacji, 14 przyłączy, przełożenie wodociągu oraz odtworzenie dróg, 

10. zakończyły się zebrania sprawozdawcze w jednostkach OSP na terenie gminy Kroczyce.                

W dniu 8 lutego w zebraniu sprawozdawczym w jednostce OSP Kroczyce udział wziął poseł 

Waldemar Andzel. OSP Kroczyce otrzyma dotację na zakup średniego samochodu 

pożarniczego, 

11. otrzymaliśmy odpowiedź na pismo z Instytutu Pamięci Narodowej odnośnie remontu pomnika 

w miejscowości Pradła. Pan Wójt odczytał treść niniejszego pisma, z którego wynika,                 

że w roku bieżącym nie będzie możliwe otrzymanie środków finansowych na remont 

przedmiotowego pomnika. Gmina będzie ponownie występować do IPN o przyznanie 

środków finansowych na ten cel z uwagi na bardzo zły stan obelisku,  

12. otrzymaliśmy pismo z Centralnego Portu Komunikacyjnego odnośnie konsultacji społecznych 

w zakresie opracowania projektu pn. Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji 

Centralnego Portu Komunikacyjnego. W wolnych wnioskach Pani Ewa Kaziród-Kula   

Sekretarz Gminy przedstawi informacje dotyczące niniejszego projektu, 

13. otrzymaliśmy pismo z Urzędu Marszałkowskiego dotyczące osiągnięcia następujących 

wskaźników rezultatu w zakresie projektu „Budowa oczyszczalni ścieków i odcinka 

kanalizacji sanitarnej od Podlesic do oczyszczalni ścieków Kostkowice (etap I)”.             

Liczba nowoutworzonych miejsc pracy ( 1 etat w przeliczeniu na ekwiwalent pełnego czasu 

pracy) – 100%;  liczba dodatkowych osób korzystających z ulepszonego oczyszczania 

ścieków – 1205 RLM – 126%.   Mając na uwadze powyższe spełniamy wskaźniki, do których 

Gmina Kroczyce była zobowiązana, 

14. w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo z Kuratorium Oświaty odnośnie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Dzibicach oraz zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej                    

w Kroczycach  - zarówno zamiar likwidacji Szkoły w Dzibicach jak i przekształcenie Szkoły 

Podstawowej w Kroczycach poprzez utworzenie podporządkowanej jej organizacyjnie Szkoły 

Filialnej w Dzibicach, o strukturze organizacyjnej klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym 

otrzymały pozytywną opinię Kuratorium Oświaty w Katowicach.  
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Pan Wójt podziękował za uwagę.  

 

Ad. 6 

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Kroczyce. 

Przewodniczący RG Kroczyce poprosił Panią Katarzynę Wnuk-Pytlarską -  pracownika 

Referatu Oświaty Urzędu Gminy Kroczyce o przedstawienie projektu uchwały.  

 Szanowni Państwo zgodnie z przepisami ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela 

organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego jest zobowiązany w drodze 

regulaminu do określenia między innymi wysokości dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego oraz za warunki pracy, a także szczegółowego sposobu obliczania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe oraz godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki wypłacania 

nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli za osiągnięcia dydaktyczno - wychowawcze. 

Dokonano aktualizacji w dotychczasowych zapisach regulaminu, które wynikają z istotnych zmian 

przepisów oświatowych. Projekt niniejszej uchwały został uzgodniony ze związkami zawodowymi 

zrzeszającymi nauczycieli. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały jest zasadne.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań pełną treść uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Kroczyce Pan Zbigniew Biały. 

Uchwała Nr 114/XV/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kroczyce została podjęta jednogłośnie tj. 15 

głosami, „za”, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce odczytał kolejny punkt porządku obrad, którym było 

podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół 

i przedszkola prowadzonych przez Gminę Kroczyce.  

Projekt uchwały również przedstawiła Pani Katarzyna Wnuk-Pytlarska. 

Szanowni Państwo pismem z dnia 19 lutego 2020r. otrzymaliśmy zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania  w sprawie uchwały Nr 105/XIV/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 29 stycznia 2020r.                   

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkola 
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prowadzonych przez Gminę Kroczyce. Wydział Nadzoru Prawnego w uzasadnieniu do niniejszego 

zawiadomienia powiadomił nas, że powyższa uchwała została podjęta z istotnym naruszeniem prawa, 

ponieważ nie stanowi ona aktu prawa miejscowego, jako że podstawą prawną do jej podjęcia nie był 

przepis ustawy, a rozporządzenia oraz, że nie stanowi też aktu, który na mocy przepisów szczególnych 

podlegałby publikacji w wojewódzkim dzienniku urzędowym. W związku z powyższym w celu 

usunięcia istotnego naruszenia prawa i uchybień wskazanych przez organ nadzoru zobligowani 

jesteśmy do podjęcia przedmiotowej uchwały uwzględniającej wszystkie wymogi wynikające              

z aktualnie obowiązujących przepisów prawa.     

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań pełną treść uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Kroczyce Pan Zbigniew Biały. 

Uchwała Nr 115/XV/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkola 

prowadzonych przez Gminę Kroczyce została podjęta 12 głosami, „za”, 3 radnych „wstrzymało 

się”, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Następnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych na terenie Gminy Kroczyce oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych. 

Projekt uchwały omówiła Pani Katarzyna Wnuk-Pytlarska. 

Szanowni Państwo zmiana uchwały dotycząca sieci szkół i przedszkoli jest wynikiem zmiany 

organu prowadzącego jednej ze szkół publicznych znajdującej się w naszej sieci szkół. Fundacja 

Wychowanie i Sztuka „ELEMENTARZ” z dniem 1 stycznia 2020r. zwróciła ze względów 

finansowych do prowadzenia przez Gminę Kroczyce Szkołę Podstawową z Oddziałem Przedszkolnym 

w Dzibicach. W związku z powyższym byliśmy zobligowani do przejęcia Szkoły i wprowadzenia 

zmian do sieci szkół i przedszkoli. Wypełniając procedurę ustawową zawartą w Prawie oświatowym 

dostosowujemy sieć szkół do aktualnego stanu, jaki obowiązuje od stycznia 2020r. Zasięgnięto 

również opinii Kuratora Oświaty oraz związków zawodowych nauczycieli. 

Pani Katarzyna Wnuk-Pytlarska zakończyła omawianie projektu uchwały i podziękowała za uwagę. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do omówionego 

projektu uchwały? Wobec braku pytań pełną treść uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Kroczyce Pan Zbigniew Biały. 

Uchwała Nr 116/XV/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 lutego 2020  r. w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych na terenie Gminy Kroczyce oraz 

określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych została podjęta jednogłośnie                          
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tj. 15 głosami „za”, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych na terenie Gminy Kroczyce. 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce poinformował, że projekt niniejszej uchwały dotyczy tej 

samej kwestii, która była omawiana przed chwilą w punkcie 8 porządku obrad. Następnie zapytał czy 

ktoś chciałby jeszcze o coś dopytać w temacie przedmiotowego projektu uchwały? Żadnych pytań        

i uwag nie zgłoszono. Wobec powyższego poprosił Wiceprzewodniczącego o odczytanie pełnej treści 

uchwały. 

Uchwała Nr 117/XV/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 lutego  2020  r. w sprawie 

ustalenia planu sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych na terenie Gminy Kroczyce została 

podjęta jednogłośnie tj. 15 głosami „za”, co potwierdza wykaz imienny z głosowania stanowiący 

Załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Pan Krzysztof Janikowski odczytał kolejny punkt porządku obrad, którym było podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych na terenie Gminy Kroczyce. 

Szanowni Państwo pismem z dnia 13 lutego 2020r. otrzymaliśmy zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania w sprawie uchwały Nr 112/XIV/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 29 stycznia 2020r. 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych na terenie Gminy Kroczyce. Wydział Nadzoru Prawnego w uzasadnieniu do niniejszego 

zawiadomienia powiadomił nas, że uchwała stanowi akt prawa miejscowego i podlega ogłoszeniu              

w wojewódzkim dzienniku urzędowym. Treść podjętej uprzednio uchwały nie zawierała takiego 

zapisu. 19 lutego 2020r. otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały 

w sprawie ekwiwalentu członków OSP w całości.  W związku z powyższym w celu usunięcia 

istotnego naruszenia prawa zobligowani jesteśmy do podjęcia przedmiotowej uchwały 

uwzględniającej wszystkie podniesione przez nadzór prawny wymogi wynikające z przepisów ustawy 

o samorządzie gminnym oraz ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów 

prawnych.    

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś ma pytania bądź uwagi do projektu niniejszej uchwały? 

Wobec braku pytań i uwag pełną treść uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Kroczyce 

Pan Zbigniew Biały. 
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Uchwała Nr 118/XV/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych na 

terenie Gminy Kroczyce została podjęta jednogłośnie tj. 15 głosami „za”, co potwierdza wykaz 

imienny z głosowania stanowiący Załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Następnym punktem porządku obrad było zgłaszanie wolnych wniosków.  

W pierwszej kolejności Sekretarz Gminy Kroczyce Pani Ewa Kaziród-Kula poinformowała 

wszystkich obecnych, że w dniu 17 lutego br. wpłynął do Urzędu Gminy Kroczyce e-mail                    

z informacją o konsultacjach społecznych dotyczących dokumentu pn.: Strategiczne Studium 

Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego. Poproszono nas, aby na naszej stronie 

internetowej opublikować następującą informację:  

„10 lutego 2020r. rozpoczęły się konsultacje społeczne dokumentu pn.: Strategiczne Studium 

Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego (dalej: SSL). Projektowany dokument – 

(SSL), który Państwu przedkładamy, jest efektem pierwszego etapu prac planistycznych, mających na 

celu określenie ram realizacji przedsięwzięć służących przebudowie i rozbudowie układu 

komunikacyjnego naszego kraju, w tym wyznaczenie korytarzy, w których będą usytuowane nowe 

inwestycje kolejowe i drogowe związane z projektem Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

Opracowywany dokument będzie stanowił podstawę dla dalszych prac studialno-projektowych, 

zmierzających do realizacji ww. przedsięwzięć. 

Wszystkie osoby zainteresowane zgłoszeniem swoich uwag do projektu ww. dokumentu, mogą wziąć 

udział w konsultacjach zgodnie z treścią obwieszczenia, do 10 marca 2020 r. włącznie. 

Wszelkie istotne informacje oraz formularz zgłoszeniowy znajdują się na stronie internetowej: 

konsultacje.cpk.pl 

Zapraszamy do udziału w konsultacjach”. 

Powyższa informacja została opublikowana tego samego dnia na stronie Gminy Kroczyce. Następnie 

został wyświetlony film przygotowany przez Spółkę CPK, który przedstawiał najważniejsze kwestie 

programu kolejowego. Pani Sekretarz zwróciła przede wszystkim uwagę na ciąg nr 7 tj. ciąg, który 

bezpośrednio dotyczy Gminy Kroczyce. Stanowi on połączenie CPK (i Warszawy) z południową 

częścią kraju i państwami sąsiednimi (Czechy, Słowacja) oraz poprzez planowane linie dużych 

prędkości także z Austrią i Węgrami. W ciągu tym znajdują się m.in. dwie linie: 

1. połączenie do Krakowa, Nowego Sącza i Zakopanego: 

 linia kolejowa nr 111 (odcinek Biała Błotna – Węzeł Małopolsko-Śląski wraz                     z 

połączeniami w obrębie Węzła), 

 oraz linia kolejowa 113 (odcinek Węzeł Małopolsko-Śląski – Kraków), 

2. połączenie do granicy Polska/Czechy i Katowic: 

 linia kolejowa nr 111 (odcinek Węzeł Małopolsko-Śląski – Chełmek), 

https://www.cpk.pl/pl/inwestycja/ssl
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 linia kolejowa nr 113 (odcinek Katowice – Węzeł Małopolsko-Śląski). 

Pani Ewa Kaziród –Kula przedstawiła także przebieg projektowanych linii kolejowych na terenie 

Gminy Kroczyce ujęty w 3 wariantach: 

 I wariant – linia przebiega w kierunku Piaseczna, dalej Lgoty Murowanej, Kroczyc, 

Siemięrzyc, Gołuchowic i Białej Błotnej, 

 II wariant – linia przebiega w kierunku Szypowic, Huty Szklanej, Pradeł i Białej Błotnej, 

 III wariant – linia przebiega w kierunku Siamoszyc, Przyłubska, Huty Szklanej, Pradeł i Białej 

Błotnej. 

Na zakończenie Pani Sekretarz dodała, że z jednego z artykułów opublikowanego na stronie 

internetowej ONET wynika, że wiele samorządów sprzeciwia się tej inwestycji i jej planowanego 

przebiegu tras kolejowych. Przytoczyła również wypowiedź dyrektora CPK Pana Konrada 

Majszyka, z której wynika, że przedstawione plany mogą być jeszcze skorygowane.          

Taka sytuacja nastąpi tylko w przypadku wyrażenia ogólnego sprzeciwu wobec planowanego 

przedsięwzięcia. Natomiast, jeżeli takich uwag będzie niewiele program będzie realizowany 

wg przedstawionego projektu.  

W związku z powyższym w celu wypracowania wspólnego stanowiska, co do przedstawionej 

inwestycji, racjonalnym byłoby zorganizowanie zebrań z mieszkańcami sołectw, których sprawa         

ta bezpośrednio dotyczy. Chodzi przede wszystkim o to, aby skutecznie dotrzeć do  mieszkańców             

i przekazać im wprost informację o takim przedsięwzięciu. 

Pani Sekretarz podziękowała za uwagę.  

Następnie rozpoczęła się dyskusja na temat przedstawionego dokumentu. Jako pierwszy głos zabrał 

Pan Robert Łągiewka, który stwierdził, że w przedstawionym projekcie Gmina Ogrodzieniec jest 

ładnie ominięta w proponowanych planach przedmiotowej inwestycji, natomiast naszą Gminę 

inwestycja ta zniszczy. Ani jeden z proponowanych wariantów nie jest do zaakceptowania. Następnie 

Pan Krzysztof Janikowski dodał, że należy zastanowić się, jakie skutki może wywołać planowana 

przez CPK inwestycja. Dlatego zaapelował do radnych i sołtysów, aby uświadamiali swoich 

mieszkańców o przedmiotowym przedsięwzięciu. 

Pan Zbigniew Biały zaproponował, aby ustalić terminy i zorganizować zebrania wiejskie, na których 

będzie można poinformować mieszkańców o programie.  Radny Tomasz Ciszewski stwierdził, że na 

pewno nikt z mieszkańców naszej Gminy nie zgodzi się, aby ta inwestycja powstała – być może 

będzie trzeba zebrać podpisy mieszkańców potwierdzające sprzeciw wobec budowy tych linii 

kolejowych. 

Na zakończenie dyskusji głos zabrał Pan Wójt, który poinformował, że należy jak najszybciej zwołać 

wspólne posiedzenie komisji i ustalić strategię działania. Następnie przed końcowym terminem 

możliwości zgłaszania uwag do niniejszego dokumentu – zwołać sesję, na której podejmiemy 

stosowną uchwałę. Problemem będzie jednak to, że wszystkie te trzy warianty łączą się w Białej 
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Błotnej – dlatego będzie trzeba znaleźć rozwiązanie, które zapewni w jak największym stopniu 

bezpieczeństwo naszym mieszkańcom. 

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce poprosił o zgłaszanie wolnych 

wniosków: 

1. Radny Łukasz Pasierb zwrócił się z zapytaniem o toaletę na Krupówkach – a dokładniej 

dlaczego jest ona niedostępna dla mieszkańców i turystów odwiedzających naszą Gminę?, 

2. Radna Beata Kampa zwraca się w imieniu wędkarzy, którzy deklarują chęć uiszczania opłaty 

za odpady komunalne w Gminie Kroczyce w zamian za odbiór wytworzonych podczas ich 

pobytu nad zalewem w Kostkowicach odpadów komunalnych, czy istnieje taka możliwość?, 

3. Pan Krzysztof Janikowski poprosił o przekazanie informacji do Starostwa w Zawierciu                 

o ponownym nielegalnym wysypisku śmieci przy zalewie w Kostkowicach, 

4. Radny Janusz Bartos zwrócił się z prośbą o usunięcie wyrastających krzaków i gałęzi, które 

rysują karoserie samochodów dostawczych – jest to droga powiatowa od Pradeł                            

do Siedliszowic, 

5. Pani Sołtys z Podlesic zwraca się z prośbą o opróżnienie koszy przy przystankach                          

w Podlesicach; możliwość postawienia kontenera przy świetlicy wiejskiej w Podlesicach                 

na potrzeby tego budynku oraz udrożnienie rowu odwadniającego od kanalizacji deszczowej 

w Podlesicach w kierunku Morska, 

6. Pani Ewa Kula Sołtys z Lgoty Murowanej zwraca się z prośbą o opróżnienie koszy przy 

przystankach oraz o naprawę kosza przy pierwszym przystanku w Lgocie Murowanej, 

7. Sołtys Siedliszowic Pan Jarosław Zarębski zwraca się z prośbą o montaż znaku 

ostrzegawczego informującego o głębokim rowie na skrzyżowaniu dróg Przyłubsko – Pradła- 

Pilica. Coraz częściej dochodzi w tym miejscu do wypadków, 

8. Sołtys z Siamoszyc Pan Ryszard Piątkowski zwrócił uwagę, na to, że w podjętej uchwale    

dot. sieci szkół w załączniku brak jest aktualnej nazwy ulicy przyporządkowanej                    

do Szkoły Podstawowej Fundacji „ELEMENTARZ”. Odpowiedzi udzieliła Pani                         

Katarzyna  Wnuk-Pytlarska, która poinformowała, że do Kuratorium Oświaty został przesłany 

projekt uchwały zanim została podjęta uchwała w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości 

Siamoszyce. Nadmieniła również, że wkrótce będzie podejmowana kolejna uchwała              

w sprawie sieci szkół   i przedszkoli, w której zostanie uwzględniona aktualna nazwa adresu 

placówki oświatowej w Siamoszycach.  

Pan Sołtys zawnioskował również o przycięcie gałęzi drzew przy OW „Ciechan-Zdrój”                   

w Siamoszycach.  
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Pan Wójt udzielił odpowiedzi podczas sesji: 

Ad. 1  

Toalety są zamknięte, ponieważ wymagają kapitalnego remontu. Pomieszczenia zostały 

zdewastowane przez pewnych użytkowników, którzy z tego miejsca zrobili sobie noclegownie, 

Ad. 2 

W naszym regulaminie opłatą za odbiór odpadów komunalnych objęte są tylko nieruchomości 

zamieszkałe. Dlatego najlepszym rozwiązaniem byłoby aby osoby, które chcą płacić za odpady 

zawarły sobie indywidualną umowę z ZGK, 

Ad. 3 

Śmieci nad zalewem w Kostkowicach są nam tematem znanym. Prowadzona jest w tym zakresie 

korespondencja ze Starostwem. Być może dojdzie do zawarcia porozumienia, co do przejęcia zadania. 

 

Pozostałe wnioski: 

Zgłoszone wnioski w sprawie oczyszczenia rowów zostaną przesłane do odpowiednich instytucji. 

Sprawa śmieci. Już niebawem rozpoczniemy kontrolę nieruchomości pod względem prawidłowej 

segregacji odpadów komunalnych.  

  

 Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany                    

i zamknął sesję następującymi słowami „Zamykam XV sesję Rady Gminy Kroczyce”.  

 

 

Protokołowała: 

A. Stolarska 


